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#KONFERENCIJA ZA NOVINARE VIJEĆNIKA NEZAVISNE LISTE NOSITELJA SREĆKA

PERŠIĆA U OPĆINI MARČANA#

 

Kako su odjednom nastali i stasali najnoviji i najveći borci protiv bespravne gradnje u Istri, a isti

su tolerirali da je njihov stranački kolega i donedavni načelnik te zamjenik načelnika, jedan od

pionira rasparceliravanja i prodaja parcela „bespravnim“ graditeljima po Kavranu?

Srećko Peršić i Branko Vareško, nezavisni vijećnici Općine Marčana danas su na konferenciji

za novinare podsjetili na začetke bespravne gradnje i posljedice u prostoru, kako kažu,

najdevastiranije općine u Istri.  

- Više je mjeseci proteklo od kad se IDS, županijski, pa ovaj marčanski, naglo osvijestio i

odjednom je postao borac protiv bespravne gradnje, pa smo odlučili reagirati, jednostavno više

nismo mogli slušati takva s.anja! Da, moram to tako vulgarno izreći, jer nam je stvarno dosta tih

nebuloza kojima je očiti cilj samo prikupljanje političkih bodova. Ljudi nas zaustavljaju na cesti i

pitaju kad će netko konačno reagirati na ove novokomponirane borce protiv bespravne gradnje i

njihove besmislene izjave. Protiv bespravne gradnje se sad bore oni koji su godinama,

desetljećima, gledali kako se zida. Pa dosta više! Nismo valjda svi ovce, priupitao je Peršić.

- Vidjeli ste da je bivši šef IDS, danas župan, Boris Miletić, slao u nadležno ministarstvo

fotografije iz zraka bespravne gradnje podno sela Peruški. Tad je naglo krenulo buđenje

istarskih vladara. Zanimljivo, samo 4.5 kilometara jugozapadno od Peruški, nalazi se Kavran.

Mjesto u kojem je, navodno, stanovao ili stanuje, dugogodišnji načelnik Općine Marčana i

donedavno zamjenik načelnika iz redova IDS-a Marijan Kostešić. Bitno je naglasiti kojoj stranci

pripada. No fotografiju Kavrana iz zraka, koliko znamo, župan, bivši IDS-ovac Boris Miletić, nije

poslao u ministarstvo. Možda ju nije imao.

Godinama, a pogotovo od našeg prvog mandata u Općinskom vijeću Općine Marčana,

pokušavamo shvatiti kako se dogodilo da je naša općina najdevastiranija bespravnom gradnjom

u Istri, a možda i u cijeloj Hrvatskoj drži primat. Naslušali smo se svakojakih priča, pogotovo

onih iz IDS-ove općinske vlasti predvođene načelnikom Predragom Pliškom (IDS), njegovim

dojučerašnjim zamjenikom Marijanom Kostešićem (IDS) te predsjednikom Općinskog vijeća

Denisom Dikovićem (IDS). Na gotovo svakom Općinskom vijeću potežemo pitanje bespravne

gradnje, a odgovori koje od IDS-ovog načelnika i njegovih pulena dobivamo više su nego

smiješni, ali ponekad i tužni.

Najtužniji je bio onaj da našu Općinu po pitanju bespravne gradnje u Ministarstvu zastupa ni

manje ni više nego gradonačelnik Rovinja Marko Paliaga!? To je užas, da našu Općinu koji je

kudikamo u najgorem stanju zastupa netko vanjski! No, IDS-ovom načelniku Plišku je to OK, jer

i Paliaga je IDS i to je to.

Godinama su do nas dolazile, i još dolaze, razne glasine po pitanju funkcioniranja IDS-ove

marčanske općinske uprave. Sve pomno provjeravamo, od rada predsjednika Općinskog vijeća,

načina zapošljavanja u Općini, urbanizacije, rada Dobrovoljnog vatrogasnog društva itd.

Naravno, nikoga ne možete optuživati za nešto ako nemate dokaza.
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Do nas je tako došla i priča da je upravo IDS-ov dugogodišnji načelnik, Marijan Kostešić, a,

naglašavam, i donedavni zamjenik aktualnog IDS-ovog načelnika Predraga Pliška i njegov

mentor, osoba koja je pionir - jedan od začetnika parcelacije u Općini Marčana. U posjedu smo

dokumentacije koja to potvrđuje!, kaže Peršić.

- Prema dokumentaciji koju imamo Marijan Kostešić, dugogodišnji IDS-ov načelnik Marčane i

Pliškov zamjenik, već je 1987. godine počeo s parcelizacijom zemljišta u Kavranu na nekih cca

3 hektara (30.000m2). Tada je počela i prodaja manjih parcela i trajala je više godina, odnosno

sve do osnutka Općine Marčana, a pretpostavljamo da je to trajalo i u mandatu Marijana

Kostešića.

E sad ja Vas pitam, ako sam kao investitor kupio parcelu od 300m2 u Kavranu ne tako daleko

od mora, od osobe koje je ubrzo nakon toga postala načelnik Općine, imam li ja ikakve

nedoumice oko toga smijem li na toj parceli graditi i raditi što me volja? A k tome ne postoji u

tom dugogodišnjem razdoblju ne postoji još niti komunalni redar? Naravno da nemam.

Je li to jedan od razloga zbog kojeg je bez straha, godinama, bespovratno divljom gradnjom

uništena naša obala, a kasnije i svaka ta građevina legalizirana, prosudite sami.

Jesu li ikada tadašnji župan Ivan Jakovčić i sadašnji „nezavisni“ Boris Miletić, učinili nešto ili

istupili u javnost protiv bespravne gradnje u Marčani? Ne sjećam se. Ali se sjećam da je Marijan

Kostešić dugogodišnji član IDS-a, toliko godina načelnik jer je očito imao podršku vrha stranke,

da je član Općinske organizacije IDS-a, i znam da do ove današnje predstave, u koju valjda

mogu povjerovati samo oni kratke pameti, nije učinjeno ništa ili je učinjeno nedovoljno.

Znate li što su mi na Općinskom vijeću, nakon što sam iznio da posjedujem dokumente o

Kostešiću, rekli IDS-ovi vijećnici – Diego Biljuh, Maurizio Maurel i Dolores Čalić te ISU-ova

Teodora Vitasović, vijećnik HDZ-a Ernest Trgetarić i „nezavisna“ vijećnica Ljiljana Miloš – ništa!

Reagirali su nikako i mlačno Josip Percan (SDP) koji je, nota bene, bio dugogodišnji predsjednik

vijeća u doba Kostešića, i koji je rekao da ne zna ništa o tome, reagirao je i IDS-ov Branko Šiša,

upravo Kavranac, koji je kazao da parcelizacija nije protuzakonita, a samo nekoliko minuta

ranije u glas su svi tražili da se ona ograniči ili onemogući za takva zemljišta i glumili borce

protiv bespravne gradnje.

Reagirao je i predsjednik vijeća, IDS-ov Denis Diković, ujedno i predsjednik IDS-ove

organizacije u općini Marčana, koji je, ako se sjećam također rekao da to nisu znali ili slično,

ustvrdio je Peršić.

A najgore je od svega što je IDS-ovac, načelnik Predrag Pliško, koji je cijele od te 2017. godine

cijele slijedeće 4 godine protežirao Kostešića ne dajući nam mogućnost uvida u izvještaj o tome

što je Kostešić za vrijeme mandata zamjenika sve radio u Općini Marčana – kroz smijeh rekao

da zašto s time nismo izašli ranije te da je te parcele prodavao Kostešićev otac! Dakle,

surađivali su blisko s Kostešićem, Pliška je Kostešić doveo na čelo Općine, bio je Pliškov

zamjenik, ali nitko nije znao da upravo Kostešić rasparceliravao i prodavao zemljišta u Kavranu

za vrijeme dok je nonšalantno bujala bespravna gradnja. 

Dakle onima koji su morali i koji se trebaju najviše brinuti za dobrobit Općine Marčana vijećnici -
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ova tema očito nije uopće bitna, pa što onda iz svega toga zaključiti? Da su svi sve znali, šutjeli i

imali neke koristi od toga? A danas ti isti koji su tijesno surađivali s Kostešićem otkrivaju borbu

protiv bespravne gradnje? Zakasnili su „samo“ 30-ak godina. Sramota. Sramota. Sramota.

Nakon ovog, da imaju imalo morala, mogu samo podnijeti ostavke i napustiti politiku, i zašutjeti.

- U zadnje vrijeme političkim strukturama puna su usta borbe protiv bespravne gradnje, koja je

definitivno došla do crvene linije. Najglasniji su baš oni koji su u proteklo vrijeme imali

mogućnosti u određenoj mjeri spriječiti bespravnu gradnju tako je i u Općini Marčana gdje IDS

ima vodeću ulogu već 30 godina a bespravna gradnja ne da je došla do crvene linije nego ja

davno već i prešla crvenu liniju a sve zahvaljujući vodećim ljudima Općine bolje reći IDS-ovim

načelnicima koji nisu poduzeli nikakve radnje da spriječe bespravnu gradnju. Prijašnji iz razloga

što je i sam pogodovao bespravnoj gradnji na način da je prodavao zemljište u svrhu bespravne

gradnje a sadašnji zbog osobne nesposobnosti da se suoči sa katastrofalnim razmjerima

bespravne gradnje. Politika koju provodi Općina“ brigo moja prijeđi na drugoga“ odnosno

evidentiranje i prijavljivanje građevinskoj inspekciji ne daje rezultate. Bolje organizacijski

strukturirano komunalno redarstvo koje u okviru svojih ovlasti kroz upozoravanja, kažnjavanja

pa do uklanjanja bespravnih objekata, imalo bi bolje rezultate ali za to treba imati volje i

sposobnosti što u našoj Općini nedostaje, naglasio je u priopćenju Branko Vareško. (iPress)
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